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Slovo starosty 
 

Vážení spoluobčané, 
 

mnozí z vás se mnou budou jistě souhlasit, že jarní období je nejkrásnějším 

obdobím celého roku. Rozkvetlé stromy a květiny v nás vzbuzují pocit blaže-

nosti, uspokojení, krásy, ale také jsme si vědomi, že na nás je nyní další celo-

roční péče a starost o naše nemovitosti, dílny a další prostory, kde všichni 

trávíme náš čas, ať už pracovní, či odpočinkový. 
 

Vedení města a pracovníci údržby ale společnou radost z jarního období ne-

sdílí, resp. nemohou sdílet. Pro každou obec mimo jiné nastává čas nikdy 

nekončícího úklidu veřejných prostranství. Přestože zákon praví, že původcem odpadu je obec, skuteč-

nými původci odpadu jsou její občané. Pokud odpad končí v popelnicích, kontejnerech na tříděný od-

pad, v zahradních kompostérech, nebo na sběrném dvoře, je vše naprosto v pořádku. Občané Neveklov-

ska patří mezi velmi spořádané a díky jejich počínání se celoročně daří vytřídit okolo 50% odpadu, kte-

rý může být dalším způsobem využit. O problematice a vývoji odpadového hospodářství bude více uve-

deno až v následujícím čísle zpravodaje, neboť se blíží termín uzavření skládky v Přibyšicích. 
 

V době mého 16–18letého mládí jsme se s kamarády bavili různými způsoby, nicméně trávit čas pose-

dáváním, popíjením alkoholických nápojů a kouřením tabákových výrobků nám přišlo jako k ničemu 

nevedoucí. Dnešní mládež má bohužel k tomuto jednání vztah velmi kladný a po víkendovém „nájezdu“ 

mládeže na mnohých místech zůstávají hromady odpadků, lahví a cigaretových nedopalků. Nejinak to-

mu bylo i v sobotu 6. dubna před budovou Obchodní akademie Neveklov. Po „návštěvě“ mládeže 

na místě zůstaly, mimo jiný odpad, nedopité lahve od alkoholických i nealkoholických nápojů, cola, 

určená zřejmě k namíchání oblíbeného nápoje, pytlíky od brambůrek a černá pytlová taška s několika 

sáčky marihuany. Díky kamerovému systému je o této „návštěvě“ proveden záznam, původci tohoto 

jednání jsou ztotožněni a pokud z jejich strany nedojde k omluvě, či vysvětlení v kanceláři starosty, pří-

pad bude na konci měsíce května předán přestupkové komisi v Týnci nad Sázavou. Podivné je, že onen 

„bordel“ se nacházel přímo na koši v blízkosti posezení. Jsem si jist, že rodiče o jednání svých dětí pře-

hled mají a vědí, o koho se jedná. 
 

Nejedná se však o případ jediný. Kamerový systém téměř denně odhaluje obdobná jednání, viz vyhoze-

né pneumatiky u kontejneru u domu č. p. 296, „přetékající“ koše neveklovského náměstí a u vstupu 

do školského areálu, nebo např. gauč odložený na kontejneru pro barevné sklo a mnoho dalších zdoku-

mentovaných případů. 
 

Jak má město plnit své poslání a starat se o rozvoj svého území, když jeho pracovníci musí každý den 

dopolední hodiny trávit úklidem odpadků, které odhodil někdo jiný? Jak byste se chovali, pokud by vám 

někdo hodil na zahradu prázdný obal od nápoje? Proč je takový problém svůj odpad odvézt na sběrný 

dvůr? Kdo je zodpovědný na chování svých dětí? Rodiče? Školní zařízení?  
 

Každý si prosím odpovězte na tyto otázky. Já v nich mám jasno a vím, že mnohé vaše odpovědi budou 

podobné těm mým. Stále jsou ale tací, kteří na tyto otázky odpověď neznají, nebo si odpovědět nechtějí, 

bohužel. 

Ladislav Trumpich, starosta 

Poděkování neveklovským hasičům 
 

V noci z 10. na 11. března 2019 zasáhla celou Českou republiku vichřice EBRHARD. Velmi silný vítr lá-

mal stromy, způsobil rozsáhlé výpadky elektrické energie, shazoval tašky, i celé střechy, a především způ-

sobil nám všem mnoho starostí s úklidem a odstraňováním škod. Na zvládnutí této živelné situace se vel-

kou měrou podílely záchranné složky České republiky. V našem regionu to byli především dobrovolní 

hasiči, kteří všichni v tuto noc drželi neustálou stráž v hasičské zbrojnici spojenou s nekončícími výjezdy 

za různými případy. Díky jejich dobrovolné obětavosti jsme se tak všichni mohli dostat včas do práce, do-

stavit se k lékaři, bez problémů opustit své příbytky a zase se v pořádku vrátit. Za toto všem hasičům náleží 

veliké poděkování a obrovské uznání jejich dobrovolné hasičské službě. ČEST VAŠÍ PRÁCI! 
 

Ladislav Trumpich, starosta 
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USNESENÍ  č. 2 

z veřejného zasedání Zastupitelstva města Neveklov konaného dne 20. března 2019 
 

Zastupitelstvo města bere na vědomí kontrolu usnesení  

Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o činnosti za uplynulé období, kterou přednesl starosta města  

Zastupitelstvo města schvaluje opravu střechy na Domově mládeže do hodnoty 1.150.000,- Kč a provedení 

poptávkového řízení, které provede rada města 

Zastupitelstvo města schvaluje provést statické posouzení budovy čp. 1, pověřuje radu přípravou výběrové-

ho řízení pro výběr statika 

Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č. 2/2019 přednesené předsedou FV Ing. Mládkem 

Zastupitelstvo města schvaluje usnesení o vydání Změny č. 1/2018 územního plánu města Neveklov  

Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku p.č. 1160/124 v k.ú. Neveklov za cenu 970,- Kč/m2 

Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku p.č. 1160/103 v k.ú. Neveklov za cenu 970,- Kč/m2 

Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku p.č. 1160/118 v k.ú. Neveklov za cenu 970,- Kč/m2 

Doba na uzavření smlouvy u pozemků na Sýkorci je 6 měsíců 

Zastupitelstvo města schvaluje prodej části pozemku p.č. 3023/1 v k.ú. Mlékovice za cenu 150,- Kč/m2 

+ vyhotovení GP 

Zastupitelstvo města schvaluje koupi parkovacích míst od p. Podušky za cenu 1.438,- Kč/m2 – p.č. 33/37, 

33/42, 33/43, 33/44, 33/45, 33/46 v k.ú. Neveklov 

Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí příspěvku na opravu střechy kostela sv. Havla v Neveklově Far-

nosti Křečovice ve výši 100 tis. Kč 

Zastupitelstvo města schvaluje přijetí příspěvku na obnovu a zajištění lesních porostů do věku 40 let 

ve výši 53.625,- Kč a 46.595,- Kč 

Zastupitelstvo města schvaluje vícepráce na rekonstrukci bytu v čp. 80 ve výši 74.323,45 Kč  

Zastupitelstvo města schvaluje Zástavní smlouvu týkající se koupi pozemku v lokalitě Sýkorec 

Zastupitelstvo města schvaluje pořízení Strategického plánu programu rozvoje obce a pověřuje místosta-

rostku J. Mužíkovou zpracováním 
 

V Neveklově 21.3.2019       Jana Kyselová v.r., Mgr. Martina Šťásková v.r., Václav Fialka v.r. 
      

Za správnost vyhotovení: Hana Vitejčková, tajemnice úřadu                             Zveřejněno dne 21.3.2019 

 

Program rozvoje obce aneb Začínáme! 
 

Na základě pověření zastupitelstvem města z března t.r. jsem zahájila práci na novém strategickém doku-

mentu nazvaném Program rozvoje obce. Tento dokument budeme sestavovat podle metodiky tvorby pro-

gramu rozvoje obce, zpracované Ministerstvem pro místní rozvoj České republiky v rámci projektu 

„Elektronická metodická podpora tvorby rozvojových dokumentů obcí“ (CZ.1.04/4.1.00/62.00008), finan-

covaného z Operačního programu Lidské zdroje a zaměstnanost a ze státního rozpočtu České republiky. 

Podle mého názoru je zásadní, že plán budeme sestavovat vlastními silami, nikoliv tzv. „na klíč“. 

K hladkému průběhu celého procesu bylo třeba sestavit schopný realizační tým – ten se sešel ve čtvrtek 

18. dubna k projednání harmonogramu prací a vyjasnění jednotlivých kompetencí. Tým se skládá ze zastu-

pitelů Mgr. Jany Mužíkové, Ing. Terezy Lajšnerové, Ing. Karla Petráka, dále Ing. Martiny Šiškové a Blan-

ky Kopkové, DiS.. Toto jsou osoby, které budou sestavovat jednotlivé části dokumentu, zpracovávat statis-

tická data a připravovat podklady pro projednávání analytické a návrhové části dokumentu.  

Protože Program rozvoje obce rozhodně nechceme psát tzv. „od stolu,“ plánujeme na léto 2019 dotazníko-

vé šetření průzkumu potřeb a spokojenosti obyvatel Neveklovska, v případě zájmu setkání s občany. Pro-

sím Vás, abyste se v co největší možné míře do průzkumu zapojili, abychom získali relevantní data jako 

podklad pro návrhovou část Programu. 

V dalším čísle zpravodaje již budou konkrétní informace k dotazníkovému šetření. Pokud byste měli do té 

doby jakýkoliv dotaz, obraťte se prosím na pracovnici informačního centra v Neveklově, která bude Vaše 

podněty průběžně sbírat. 

Věříme ve Vaši podporu. Držte nám palce.  

Jana Mužíková, místostarostka 
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Připomínka osudu židovských obyvatel Neveklova 
 

Před rokem se za vydatné pomoci několika významných organizací, několika ochotných neveklovských 

občanů a hrstky pamětníků uskutečnila v prostorách Sboru církve bratrské výstava studenta OA Neveklov 

pana Martina Bitarovce O Židovské obci v Neveklově, spojená s jeho přednáškou. Na zahájení vystoupil 

pěvecký sbor neveklovské základní školy Jana Kubelíka. Do svého repertoáru zahrnul i židovské písně. 

Výstava pak byla k vidění také v neveklovském infocentru.  

Návštěvníků, kteří se všech částí této akce zúčastnili, byl značný počet. V ohlasu, který také nebyl zane-

dbatelný, převládlo smutné konstatování, že v obci již žádní židovští občané nežijí. Do období deportace 

Židů, které v naší oblasti začalo v říjnu – listopadu 1941, žilo v Neveklově 26 židovských občanů. Tento 

údaj se nachází ve studijní práci pana Bitarovce. 

Jednalo se o tyto rodiny:  

Rodina Roubíčkova (v minulém století též psáno Raubitschova), 4 osoby, bydleli na dnešním nám. Jana 

Heřmana č. 102, dnes je zde restaurace a prodejna Žabka. Měli obchod s látkami, tedy střižním zbožím.  

Rodina Herzova, resp. Hercova, 3 osoby, bydlela v domě na nám. Jana Heřmana, kde je dnes multifunkční 

dům (Městský úřad, prodejna Flop, byty). Měli obchod s látkami. Jejich dům bylo nízké stavení, obchod 

byl vpravo od průjezdu do dvora. Vzadu měli zahradu. 

Rodina pana Viléma Kaudera, 2 osoby, bydlela v domě č. 52 na Malém náměstí. Dnes je tam prodejna po-

travin. Za jejich doby se zde prodávaly látky. Z koncentračního tábora se po válce vrátila paní Kauderová, 

která krátce poté zemřela a je pochována na zdejším židovském hřbitově. Pamětník si vzpomíná na zoufal-

ství pana Kaudera. Když musel opustit svůj domov, prý zdi svého domu líbal. 

Rodina Wienerova, 4 osoby, měla obchod s koloniálním zbožím a bydlela v č. 43-47 v Táborské ulici. 

Na rohu byla prodejna vína, kde pracovala slečna „Féš“, tedy slečna velmi pohledná. 

Rodina Königova, 2 osoby, měla autoopravnu na Malém náměstí č. 51/22, dnes za zahrádkou restaurace.  

Rodina Šťastných, 5 osob, obývala dům č. 27 v Táborské ulici. Dnes je zde opravna oděvů a optika. Měli 

obchod se smíšeným zbožím. Jejich společníkem byl pan Levitus, též psáno Lewitus. (Jméno Lewitus se 

v práci zmíněného studenta objevuje v souvislosti s popisem vlastníků židovských domů kolem poloviny 

19. století. Uveden pan Samson Lewitus, dům č. 52 nebo 67.) 

Rodina Grodeckých bydlela v Pražské ulici č. 105. Dnes je zde vinotéka. Měli obchod se smíšeným zbo-

žím. Dům byl přízemní a měl hezkou předzahrádku s kovovým dekorativním oplocením.  

Ve své práci se o této rodině pan Bitarovec nezmiňuje, zato ale uvádí další rodinu Kaufmanových, 4 osoby, 

ale neuvádí, kde bydleli a čím se živili, dále pak rodinu Schwatzkoppovu z Vídně. Také uvádí, že syn ob-

chodníka Bedřicha Šťastného, Ladislav, podle jiného svědka Karel, se zachránil tím, že včas utekl přes An-

glii do Ameriky. Do Neveklova se již po válce nevrátil. Je to zajisté možné, protože nařízení o izolaci Židů 

bylo na našem území již prováděno v říjnu 1939 a řada lidí byla jistě informována o prvních transportech 

Židů z Ostravska.   
 

V současné době se v celé Evropě zřizují na chodnících tzv. „Stolpersteine“, tedy malé destičky se jménem 

a údaji o osobách odvlečených z jejich domovů do koncentračních táborů. Jako připomenutí nešťastného 

osudu našich neveklovských židovských spoluobčanů by bylo jistě velmi záslužné se k této celoevropské 

akci připojit. K zjištění přesnějších údajů jsme požádali Židovskou obec v Praze, která přislíbila pomoc 

a bude hledat v Terezínských seznamech. Nicméně děkujeme za pomoc při našem hledání paní Roušavé, 

panu Škarvanovi a panu Beránkovi.  

Květa Stránská 

——————————————————————————————————————————— 

Prosím všechny občany, kteří by mohli uvedené údaje ve článku paní Stránské upřesnit 

či doplnit, aby neváhali a navštívili Informační centrum Neveklov a pomohli tak zmapovat 

tragický příběh zmizelých sousedů židovského původu z Neveklovska.    
 

Jana Mužíková, místostarostka a členka kulturní komise 

V den pochodu Praha - Prčice v sobotu 18. května bude otevřeno navíc Infor-

mační centrum Neveklov od 8:30 do 16:00.  O sobotách pak bude taktéž otevřeno 

v turistické sezóně, a to v měsících červenec a srpen od 9:00 do 15:00.  

Také v den pouti v Neveklově v neděli 12. května bude otevřeno infocentrum 

od 8:30 do 16:00.  Budu se těšit na Vaši návštěvu. 

Blanka Kopková 
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Veřejná omluva 
 

V minulém čísle Zpravodaje Neveklovska jsem nechala zveřejnit domněnku ohledně trubky ústící do rybní-

ka Jinkovce. Omlouvám se manželům Sobotkovým, že jsem tuto skutečnost neprověřila na Městském úřa-

dě a požádala o jeho vytištění. Trubka je odvodňující potrubí, které odvodňuje příjezdovou cestu k rybníku. 
 

Dvořáková Dana 

Pozn. Omluva paní Dvořákové je zveřejněna bez úpravy nebo zásahu redakce.  

 

Doplnění  starosty 
 

Dne 27. března 2019 proběhlo místní šetření k uvedení informací včetně fotografie o vyvedení odpadové 

trubky do rybníka Jinkovec v předchozím Zpravodaji Neveklovska. Místním šetřením byla potvrzena infor-

mace manželů Sobotkových, že tato trubka je pouhým označením místa odvodňovacího kanálu příjezdové 

cesty k rybníku, neboť trubka po 20 cm v zemi končí. Manželé Sobotkovi a ostatní obyvatelé oblasti kolem 

rybníka Jinkovec mají řádně zkolaudovanou tlakovou kanalizaci, ze které není možné žádným způsobem 

vyvést odpadové potrubí.  

Nutno také uvést, že odvodnění příjezdové cesty v majetku Neveklova manželé Sobotkovi provedli 

na vlastní náklady a díky tomuto odvodnění došlo ke zpevnění cesty a tedy i ke zvýšení komfortu průchodu 

a i průjezdu lehkými vozidly.  

Na místě je spíše poděkování za péči o majetek města, než obdobné zveřejňování neověřených skutečností. 
 

Ladislav Trumpich, starosta  

Kauza-posudky , předražená koupě pozemků v k.ú Zderadice 
 

Ve zpravodaji září-říjen 2018 prošel článek bývalého starosty Slabého , kde obhajuje svou levárnu , že po-

sudek pana Řepy je plně v toleranci a je správný. Posudek zpracovaný panem ing. Janů, je zcela chybný 

a celou kauzu postoupila rada města Krajskému soudu. 

Ale pozor, Slabý požádal jenom o prošetření postupu pana ing. Janů.Občané ,divme se! 

Teď přepisuji z protokolu od Krajského soudu Praha-Na základě všech podkladů a podaného vysvětlení 

správní orgán uzavřel , že předmětný znalecký posudek je věcně správný.To znamená, že cena 55 300 Kč 

je cena správná . Teď se ptejme, kolik je pro obec vzniklá škoda a sečtěme ji. 

Za vypracování posudku panem Řepou   3 200 Kč. 

Za vypracování kontrolními znalci        15 800 Kč 

Škoda při prodeji,přeplaceno o             125 000 Kč  

Celkem škoda pro obec                         144 000 Kč. 

Posudek pana Janů mě stál 1500 Kč. A je jediný správný. 

,,Ptejme se, nebyla cena panu Řepovi zadána se žádostí o znalecký posudek? Kolik pan Řepa takovýchto 

posudků pro obec udělal? A jaká škoda za ta léta vznikla?“ 

Proč pan Slabý bral znalce z oboru stavebnictví , když jsou znalci se specifikací na lesnictví? 

Zajímavé je na tom, že pan Slabý před touto kauzou kupoval les pro obec a oslovil znalce z oboru lesnictví! 

Proč rada a kontrolní výbor nepostoupí posudek pana Řepy a revizní posudek pana Váchy ke kraj-

skému soudu? Brání se výmluvama a nechce vzniklou škodu nahradit a krejou levárny Slabýho.  

Ono 144 tis. , nejsou malé peníze! Za to by jistě v zimním období byly obecní cesty na vesnicích ošetřeny 

posypem.  

Vážený pane starosto, vážená rado a naši zastupitelé, tak to si u nás občanů oporu a uznání nevysloužíte 

a palce Vám mnoho občanů držet nebude. 

Zasaďte se o to, aby bylo vidět, že emeritní starosta odešel. 

 Zdeněk Hůrka, Neveklov 

Pozn. Článek pana Hůrky je zveřejněn bez úpravy nebo zásahu redakce.  

Vítání nových občánků  
 

Město Neveklov zve rodiče se svými miminky na vítání občánků dne 18. 5. 2019. Pokud máte 
zájem zúčastnit se této slavnostní akce, kontaktujte nás na Městském úřadu Neveklov, matrika 
nebo na tel. 317 741 322 - Lenka Pazderová. Těšíme se na setkání s Vámi a Vašimi dětmi.       
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Reakce starosty na článek pana Hůrky 
 

Zastupitelstvo obce se musí při svém jednání řídit Zákonem o obcích a v případě nákupu i prodeje nemovi-

tostí se musí řídit cenami obvyklými v místě a čase. Pokud dojde k odchylce, tuto skutečnost musí zastupi-

telstvo řádně zdůvodnit. Znalecký posudek k nemovitosti je v tomto případě považován za dostatečně prů-

kazný k určení ceny obvyklé. 
 

Článek pana Hůrky týkající se „chybných“ posudků pozemků v k. ú Zderadice – pozemků trvale určených 

a uzpůsobených pro skládku vytěženého dřeva (pozemek vpravo pří výjezdu kopce směrem od Neveklova 

na Vráce) obsahuje neúplné a nepřesné formulace, zejména ve výrokové části šetření Krajského soudu, 

a proto je mou povinností vše uvést na pravou míru a doplnit to, co v článku uvedeno není. 
 

Krajskému soudu byla předložena Žádost o prošetření postupu znalce Ing. Janů při stanovení ceny obvyklé, 

jejíž součástí byl posudek pana Ing. Řepy a revizní posudek společně zpracovaný Ing. Váchou a Ing. Bro-

žem, MBA. Tedy oba posudky byly Krajskému soudu předloženy. 
 

Krajský soud uzavřel šetření s tímto závěrem: „Na základě všech podkladů a podaného vysvětlení správní 

orgán uzavřel, že předmětný znalecký posudek je věcně správný. Trpí však formálními nedostatky, tj. chybí 

mu jasná metodická osa, obsahuje chybnou specifikaci účelu podání znaleckého posudku a pochybení spo-

čívá i v použití nepřesné terminologie, čímž došlo k porušení ustanovení par. 8 zákona č. 36/1967 Sb., 

o znalcích a tlumočnících v platném znění.“ Znalci byla za toto pochybení udělena písemná výstraha, 

avšak s důrazným upozorněním, že při opakovaném porušení může být udělena pokuta až do výše 

100.000, - Kč, nebo vyškrtnutí ze seznamu znalců. 

 

Revizní posudek v ceně odhadu pozemků na částku 214.456,- Kč obsahuje závěry k oběma posuzovaným 

posudkům, a to: 
 

1/ Posudek Ing. Řepy  

„Na základě provedeného ocenění je možné konstatovat, že navržená obvyklá cena pozemků č. 568 a 569 

v kat. území Zderadice stanovená znalcem Ing. Řepou ve výši 235.000,- Kč je v dané toleranci a je jí tak 

možno pokládat za cenu obvyklou.“ 
 

2/ Posudek Ing. Janů  

„Výše uvedené (pozn.: textovou část posudku) je možné hodnotit jako zmatečné / není zřejmé o jakou cenu 

se jedná – o cenu obvyklou, cenu dle vyhl. MP ČR, která se stanovuje pro vyměření daně z nabytí nemovi-

tostí?“ dále pak „Ve znaleckém posudku chybí bod Znalecký úkon – dle zákona o znalcích musí znalecký 

posudek obsahovat přesně náležitosti, mezi které je zahrnutý i Znalecký úkon.“ Dále mimo jiné nedostatky 

„Tržní hodnota obvyklá a tržní cena obvyklá – tyto pojmy neexistují. Buď znalec stanovuje Obvyklou cenu, 

nebo Tržní hodnotu a vůbec znalec nemůže stanovovat Tržní cenu – Tržní cena je cenou, za kterou se ne-

movitost skutečně prodá, čili až po uskutečněném prodeji. Dále v závěru navrhuje (pozn.: Ing. Janů) reál-

nou tržní cenu obvyklou – zase s výše uvedeného nelze posoudit, jakou cenu znalec stanovuje. Nelze stano-

vovat obvyklou cenu na základě „vlastních zkušeností“, znalec musí provést v daném případě minimálně 

porovnávací metodu a doložit porovnávací – srovnávací pozemky. Znalec ve svém závěrečném ocenění vů-

bec neprovedl ocenění pozemku č. 568 v souladu se zákonem o oceňování majetku, neboť neocenil před-

mětný pozemek dle skutečného stavu užívání.“ Závěr revizního posudku: „Z výše uvedeného je zřejmé, že 

obvyklá cena znalcem ve výši 55.300,- Kč je zcela chybná. Pravděpodobně znalec neměl podklady pro oce-

nění – nájemní smlouvy, skutečný stav využívání pozemku apod.“ 

  

Nesoulad cen znaleckých posudků je jednoznačně otázkou chybného zadání. Každý znalec si pro ocenění 

nemovitosti musí vyžádat nezbytné informace a podklady, kterými jsou skutečný účel prodeje, smluvní 

závazky, skutečný stav pozemku a další informace, které jsou pro stanovení ceny obvyklé nezbytné. Znalci 

skutečný důvod zpracování posudku předložen nebyl a je na posouzení každého z nás, zda to byl, nebo ne-

byl účel. 
 

Nákup pozemku za dohodnutou cenu 180.000,- Kč tedy zastupitelstvo provedlo v souladu se zákonem 

a v souladu s péčí řádného hospodáře. Jedinou vyčíslitelnou škodou (zbytečně vynaloženými náklady) je 

cena za revizní znalecký posudek ve výši 15.800,- Kč, který zastupitelé nechali dodatečně vypracovat. 

 

Ladislav Trumpich, starosta 
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Březen a duben v Mateřské škole Neveklov 
 

Měsíc březen jsme začali našim tradičním karnevalem, který se konal v neveklovské sokolovně. Karneval 

se velice vydařil. Děkujeme všem, kdo se na této naší akci podíleli. Děkujeme Přemkovi Petrákovi, který 

karneval ozvučil a hudebně zpestřil. Těšíme se na další spolupráci. Výtěžek z karnevalu putuje na školní 

výlet, který se uskuteční 24. dubna 2019. V dalším čísle zpravodaje napíšeme podrobnosti o výletě.   

Celý březen proběhl v rámci spolupráce se ZŠ Neveklov – „Čtení do ouška“. Žáci ze základní školy chodili 

číst našim dětem před odpočinkem. Celá školka v měsíci březnu navštívila místní knihovnu, kde se děti 

seznámily s prací knihovnice a celkovým provozem. Zúčastnili jsme se soutěže „Požární ochrana očima 

dětí a mládeže pro rok 2019“ a čekáme na vyhodnocení zaslaných výkresů dětí. 

V průběhu obou měsíců nás navštívilo několik divadel, navštívili jsme místní kino, v třídě Kapiček se usku-

tečnila dílnička s rodiči na téma Jaro. 39 dětí z naší školky přišlo k zápisu do 1. třídy ZŠ. 12. dubna proběhl 

projekt „Zuby“, kde se děti seznámily se správným čištěním zubů. Veškerý čas v dubnu byl věnován Veli-

konočním svátkům, děti malovaly vajíčka, zasely obilí, učily se říkanky a písničky. Měsíc duben jsme za-

končili pálením čarodějnice na zahradě MŠ, opékáním vuřtů a zpíváním jarních písniček. 
 

Eva Břicháčková, ředitelka MŠ Neveklov 

NAŠE ŠKOLY 

Máme co nabídnout aneb Netradiční supertýden 
 

V měsíci březnu se Obchodní akademie Neveklov stala na týden hostitelskou školou pro studenty a pedago-

gy z Novosibirska. Zájem o tento pobyt byl z ruské strany obrovský, a tak se nedostávalo hostitelských ro-

din. Díky domovu mládeže, kde byli „přebývající“ studenti i pedagogové ubytováni, se podařilo vzniklý 

problém rychle a skvěle vyřešit. 

Přípravy na příjezd hostů z Ruska probíhaly 

od září 2018, kdy jsme se vrátili 

z Novosibirska, třímilionového města, 

ze školy s patnácti sty studenty. Naše škola 

naopak působí v maloměstě, navštěvuje ji 

desetkrát méně žáků. Co tedy nabídnout? 

Pobyt jsme pojali jako seznámení s českým 

venkovem – život, tradice a zábava. I poča-

sí nám přálo, a tak jsme mohli pěšky puto-

vat po okolí, které nabízí bezpočet překrás-

ných výhledů do kraje. Ve Zderadicích 

jsme opékali špekáčky, což přineslo někte-

rým zúčastněným zážitek dosud nevídaný.  
 

Navštívili jsme Centrum sociálních služeb Tloskov, farmu Heroutice, malovali kraslice i pletli pomlázky. 

Nevěřili byste, jak složitou se může taková pomlázka stát pro člověka, který ji ještě nikdy dříve neviděl, 

natož aby ji pletl. Připomínána byla také historie, a to nejen návštěvou Vojenského muzea v Lešanech, ale i 

prohlídkou výstavy v zasedací místnosti MěÚ a položením květin na hrob dvou sovětských vojáků. 

Možná si říkáte, že to bylo trochu málo na týdenní pobyt, ale naše aktivity se pomalu přesouvaly i do míst 

vzdálenějších – zámek Konopiště, Pivovar Ferdinand v Benešově, Škoda Auto Mladá Boleslav a samozřej-

mě Praha. Prohlídka matičky se uskutečnila za pomoci našich studentů lyceistů, kteří v anglickém jazyce 

profesionálně představili nejznámější místa a památky. Cestu jste započali v srdci Prahy, v srdci Pražského 

hradu – v Kanceláři prezidenta republiky prohlídkou těchto reprezentativních prostor.  

A co samotní studenti a rodiče v hostitelských rodinách? Nikde se neobjevilo slůvko kritiky. Naopak zazní-

valy samé klady, jako cenné zkušenosti, skromní, milí, vděční, nadšení…a po společném dni vždy unavení. 

Takto pestrý program se mohl uskutečnit díky vstřícnosti firem, institucí, rodičů, studentů, našeho zřizova-

tele, MěÚ Neveklov, i vedení školy. Všem patří velké díky. Podařilo se navázat spolupráci se školou 

v kraji hodně vzdáleném, pro nás opředeném téměř legendami. Svým působením, vystupováním a nabídnu-

tým programem jsme nejen překvapili a zaujali, ale také motivovali k další spolupráci. Teď zbývá pouze 

jediné – probudit zájem o další výměnný pobyt v Novosibirsku mezi našimi studenty. 

Za OA Neveklov Mgr. Miroslava Hulanová 

Foto: archiv OA Neveklov 
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Základní škola Jana Kubelíka vítá jaro! 
 

Březen je měsíc knihy a čtenářů. Naše škola se zapojila do projektu „Čtení pomáhá“, kde žáci za každou 

přečtenou knihu získají kredit, který mohou darovat na pomoc ostatním.  

Jako každý rok proběhla „Recitační soutěž“ za účasti mnoha odvážlivců, ti nejlepší postoupili do oblastní-

ho kola v Bystřici. Žáci druhého stupně podstoupili každoroční „Čtení do ouška“. Holky i kluci chodili číst 

dětem do školky před spaním a do školní družiny. Velkou výzvou byla soutěž pro celou školu „Literární 

riskuj“. Vědomosti z oblasti literatury se testovaly jako ve známém pořadu „Riskuj“, soutěž měla velký 

ohlas a doufáme, že se z ní na naší škole stane tradice. 

V březnu mimo jiné vyrazili naši žáci za poznáním a sportovními zážitky. 

 

Ora et Labora 

V pondělí 25. 3. vyjely třídy 6. A a 6. B do muzea v Jílovém u Prahy. Pro žáky byl připraven zajímavý 

program s názvem „Ora et Labora“ (Modli se a pracuj), v rámci něhož byly připraveny hned dvě expozice. 

V té první se žáci seznámili s tím, jak žili mniši v klášteře či obyčejní lidé na venkově. Všichni si vyzkou-

šeli psát husím brkem a utkat opasek na hřebenovém stávku. Ve druhé expozici se žáci na chvíli proměnili 

v archeology. Odměnou bylo vytvoření vlastní pečeti, kterou si mohli všichni odnést domů. Protože se 

jílovské muzeum specializuje především na zlato, měli žáci mimo jiné možnost prohlédnout si i trvalé ex-

pozice muzea, věnující se historii těžby a zpracování zlata. I přes nepříznivé počasí jsme si všichni výlet 

užili a zase o trošku více si přiblížili historii našeho kraje.  

      Mgr. Andrea Pitelková, Mgr. Kristýna Jindrová 

Lyžařský kurz 

Letošní lyžařský kurz sedmých tříd se tradičně usku-

tečnil  v  hotelu  Javor v Dolní Malé Úpě. Všichni se 

velice těšili na krásné prostředí, milý personál a skvě-

lé služby hotelu Javor.  Jak by taky ne, jezdíme sem 

již deset let a naše „lyžáky“ jsou hotelovým personá-

lem oblíbené. Prý  máme hodné a vychované děti, 

a tak se na nás pokaždé těší.  

Počasí nám přálo, i když první dny jsme si užili i hor-

ské nepohody - větru a sněžení. Od úterý bylo však 

krásně sluníčko, a tak všechny lyžování bavilo. Sníh 

byl sice pravý jarní „firn“, ale nikomu to ani moc 

nevadilo. Všichni se naučili pěkně lyžovat a ti, kteří 

už uměli „točit obloučky“ se pod vedením šikovných 

instruktorů hodně zdokonalili. Závody poslední den 

jeli všichni a co je důležité, taky dokončili!!  

V úterý jsme měli odpočinkový den. Vyrazili jsme na výlet do Pece pod Sněžkou.  Lanovka ten den jela 

jen na Růžovou horu, ale my to nevzdali a došli jsme až do sedla pod svahem Sněžky a kochali se krásným 

výhledem.     

Děkuji svým milým kolegům panu učiteli Pazderovi a Koubovi za pomoc při realizaci kurzu. Všichni se 

těšíme na příští rok.      

                                                                                                                                           Ing. Marie Šaffková    

     

Duben patří environmentální výchově. Žáci 4. a 5. ročníků si užili besedu o přírodě s Ing. Janem Slabým. 

Pro I. i II. stupeň byla připravena beseda „Afrika pod kůží“ s cestovatelem M. Šílem a samozřejmě nechy-

běla ani beseda o životním prostředí a návštěva sběrného dvora s Ing. Michalem Haškem, kterou absolvo-

val 3. ročník. 

Naše škola se každý rok účastní výzvy „Ukliďme svět, ukliďme Česko“ a že tady v Neveklově je co uklí-

zet! Sběrem starého papíru se snažíme pomoci potřebným. Žáci se velmi rádi zúčastnili soutěží, jako ko-

miks na téma ukliďme svět, fotografických soutěží „Před a po“, „Pneumatika“ a „Mládež“.  Velmi zdařilé 

byly fotografie na téma „Voda pro všechny“. Moc děkujeme všem svým žákům, kteří se do soutěží zapo-

jují a určitě mohou mít velmi dobrý pocit z vykonané práce, i když zrovna nejsou vítězi. 

3. dubna proběhl zápis do 1. ročníků. Úspěšně zápisem prošlo a může se těšit do 1. třídy 45 žáčků. Infor-

mační schůzka pro rodiče prvňáčků se bude konat 12. června od 17:00 hodin. 
 

Mgr. Iva Jersáková 

Foto: archiv ZŠ Neveklov 
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Zveme všechny děti s rodiči na 20. Dětský den v neveklovském parku.  
 

Koná se v neděli 2. června od 14:30 a opět je připraven bohatý program.  

                                                                    
                                            Spolek YMCA Neveklov 

KULTURA 

 

Ladislav Špaček nejen o etiketě 
 

V úterý 16. 4. navštívil naše město ten nejpovolanější v oboru etikety, komunikace a slušného chování, pan 

Ladislav Špaček. Mimo výkladu pravidel oblékaní, stolování, zdravení apod., také vzpomněl na léta stráve-

ná na Pražském hradě, kdy byl tiskovým mluvčím prezidenta Václava Havla. Vyprávěl s noblesou, ale 

i s humorem, čímž v sále navodil velmi příjemnou atmosféru. Pana Špačka doprovodil jeho bývalý kolega 

pan Jindřich Forejt, který působil jako ředitel odboru, který má na starosti protokolární agendu prezidenta. 

Ten přidal pár zajímavostí z prezidentského protokolu. Pan Forejt působí nyní na nám blízkém zámku Ko-

nopiště, pan Špaček se věnuje vzdělávání v oboru etikety a komunikace a píše k těmto tématům knihy, 

dnes už i pro děti (Dědečku vyprávěj). Zdůraznil, že základy je třeba dětem vštěpovat již od dětství, berou 

je pak jako samozřejmost a nesou si je dále životem.   

Na konci milého setkání pan Špaček vlastníkům jeho knih do nich vepsal věnování se svým podpisem. Ta-

ké nám podepsal své knihy, které jsou ve fondu Městské knihovny Neveklov, jak můžete vidět na fotogra-

fii na titulní straně. Vyhověl i prosbám o vyfocení se s přítomnými posluchači přednášky.  

Všichni z této akce odcházeli pozitivně naladěni s úsměvem na tváři, který hned udělá ostatním kolem 

hezčí den, jak řekl pan Špaček… 
 

Blanka Kopková, informační centrum  

https://www.google.cz/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwij2dusqu3hAhVq1qYKHRKWCy4QjRx6BAgBEAU&url=https%3A%2F%2Fpublicdomainvectors.org%2Fcs%2Ftag%2FKreslen%25C3%25A9&psig=AOvVaw1d9JhyA6rzyMpwFJfyNCiR&ust=15563533113265
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Zpěvák Michal Prokop zve na festival Krásný ztráty live do Všetic  
 

David Koller, Vlasta Redl, Michal Prokop & Framus Five, Vladimír Mišík, Lenka Dusilová, Laura a její 

tygři a mnoho dalších se sejdou 9. a 10. srpna na festivalu Krásný ztráty live ve Všeticích. Garantem a spo-

lupořadatelem festivalu je známý zpěvák a moderátor Michal Prokop, který byl za svou výjimečnou hudeb-

ní kariéru nedávno uveden do Síně slávy hudebních cen Anděl. Michala Prokopa proslavily hity Kolej Yes-

terday nebo pořad České televize Krásný ztráty a na festivalu vystoupí nejen se svou kapelou Framus Five, 

ale na podiu se exkluzivně ve Všeticích objeví i společně s Davidem Kollerem a dalšími účinkujícími. Více 

informací o festivalu najdete na www.krasnyztratyvsetice.cz. 

 

„Jde především o muziku…“ 
 

Na začátku března jste byl v rámci předávání cen Anděl 2018 uveden do Síně slávy. Jak toto krásné oceně-

ní vnímáte? 

Michal Prokop: Moc si toho vážím, za celou svou více než padesátiletou kariéru jsem zas tak mnoho cen 

nedostal, i když vlastně jedna cena tuhle moji dráhu zahájila – to bylo v prosinci 1967, na 1. Českosloven-

ském beatovém festivalu. Síň slávy cen Anděl je celoživotní ocenění, ale odpočívat zatím nehodlám. 
 

Co vše plánujete v letošním roce. Čeká vás hodně koncertování? 

MP: Kromě běžných koncertů jak s Framus Five, tak s triem s Lubošem Andrštem a Honzou Hrubým, záro-

veň chystáme reedici našeho posledního alba „Sto roků na cestě“ na vinylu, doplněnou o živé bonusy ně-

kterých písní, nahraných na prvním ročníku toho festivalu v roce 2016 v Lokti. Rádi bychom právě na festi-

valu ve Všeticích tento vinyl pokřtili. A s tím taky souvisejí ještě další dvě věci, které se letos připravují, ale 

z pověrčivosti o tom zatím konkrétně hovořit nechci. Nechte se překvapit. 
 

Festival Krásný ztráty live pořádáte již potřetí. Letos se akce poprvé odehraje tady u nás ve Všeticích. Proč 

jste zvolili zrovna toto místo? 

MP: S tím nápadem za mnou přišel můj promotér David Gaydečka. Věděl, že se tady už dřív pořádaly po-

dobné akce menšího rozsahu, že je to zajímavé místo a že je u majitele objektu chuť do takové věci s námi 

jít. Byl jsem se tam podívat a moc se mi ten prostor Statku Všetice líbí. Je to výzva zkusit si jakýsi Wood-

stock v českých poměrech, na rozdíl od minulých dvou ročníků, které se konaly v zavedených přírodních 

amfiteátrech v blízkosti českých hradů. 
 

Jak vnímáte předchozí dva ročníky festivalu, jaká tam panovala atmosféra a jací byli diváci? 

MP: Oba ročníky byly moc fajn. Skvělá atmosféra, vnímaví lidé v hledišti, kteří přesně věděli, na co jdou. 

Nebyl to takový ten „fesťák“, kam se lidi jezdí opíjet a zařádit si. Na festivalu Krásný ztráty Live vždy šlo 

a určitě zase půjde především o muziku. Tomu odpovídá i výběr účinkujících. 
 

Na festivalu si zahrajete s oběma svými formacemi. Na co se návštěvníci mohou těšit z Vašeho repertoáru? 

Budete hrát nové věci, nebo i legendární hity? 

MP: Samozřejmě obojí. S kapelou to bude průřez naší letitou tvorbou, s triem je to trochu jinak, tam se re-

pertoár s Framusem protkne jen málo, jde o setkání tří výrazných individualit, jsou tam velké plochy 

pro improvizaci mých dvou virtuozních kolegů, každé vystoupení je trochu jiné, hodně záleží na momentální 

atmosféře a invenci. 
 

Kdo bude mezi dalšími účinkujícími a podle jakého klíče jste tyto hosty vybíral? 

MP: Především je třeba říci, že dramaturgie festivalu není jen mou záležitostí, je to práce celého kolektivu 

lidí, kteří mají s pořádáním hudebních festivalů velké zkušenosti. Já pochopitelně do toho taky mám co říci. 

Chceme, aby festival byl setkáváním muzikantů různých generací, aby to nebyla jen náhodná snůška těch, 

kteří zrovna „táhnou“ a mají náhodou čas. Jde o lidi, kteří s tou českou rockovou muzikou nějak významně 

pohnuli, nebo hýbají, nebo o kterých si myslíme, že mají takový potenciál pro budoucnost. Budou tam staří 

pardálové jako Vláďa Mišík a Etc…, krásný projekt Pocta Petru Skoumalovi, z těch o něco mladších pak 

David Koller s kapelou, Vlasta Redl, z mladých třeba Zrní, nebo Never Sol, ale taky Laura a její tygři, Len-

ka Dusilová, MCH Band a řada dalších. 
 

Zahrajete si s někým z nich? 

MP: Ano. Chystám se k tomu. 
 

Chystáte pro návštěvníky i nějaká další překvapení? 

MP: Něco už jsem naznačil výš, ale ještě se nechte překvapit. Těším se moc! 

http://www.krasnyztratyvsetice.cz
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Městská knihovna v Neveklově 
 

Vás srdečně zve na přednášku Michala Sejka 
 

Autobusová linie Neveklov – Maršovice – Benešov 

Dne 24. května 1909 byl zahájen provoz autobusové linky mezi Neveklovem a Benešovem. Cesta tehdy 

trvala téměř dvě hodiny, měla 11 zastávek včetně obou koncových stanic a stála 1 korunu a 20 haléřů. 

Samotnému zahájení provozu této autobusové linky však předcházela čilá, leč komplikovaná jednání, 

trvající několik let. Kromě samotných provozních podmínek tohoto druhu dopravy bylo nutno vyřešit 

i technické problémy, stav a údržbu komunikací a samotný provoz dvou autobusů značky Laurin a Kle-

ment. Přednáška bude vedena v kontextu těchto jednání, ale i obecného rozvoje dopravy v regionu. 

 

 

 

 

 

 

 

(výřez z okénkové pohlednice ze sbírky Františka Kavky, prošlá ve druhém desetiletí 20. století)  
 
 

Městská knihovna Neveklov, úterý 21. května v 17:30 
 

Vstupné dobrovolné 

Přehlídka starých autobusů v Neveklově 
 

V sobotu 25. 5. 2019 bude v Neveklově na náměstí probíhat sraz starých autobusů a jejich prohlídka. Akce 

se koná u příležitosti 20 let RTO klubu a 110 let linky Neveklov – Maršovice – Benešov. Připomeňme, 

že to byla 2. nejstarší linka v Čechách. Část této linky si budete moci projet ve starém autobusu, který bude 

vyjíždět směrem na Maršovice hned ve dvou časech (viz speciální jízdní řád).  

Půlka náměstí bude uzavřena a z celostátního srazu RTO autobusů v Lešanech se sem na nás přijede podí-

vat 10 autobusů spolu s dalšími retro vozidly. Bude tu hrát kapela Český Šraml a něco málo k historii 

RTO klubu i linky poví A. Hemala a V. Kopta. Pro zábavu dětí poslouží skákací hrad, občerstvení je  zajiš-

těno, tak se přijďte podívat! Akci spolupořádá pan Zelinka z Jablonné a Kulturní komise Města Neveklov.  

 
Speciální jízdní řád (autobus staví na klasických autobusových zastávkách) 

 

 
Za kulturní komisi Andrea Pitelková 

15:00 Neveklov - odjezd 

15:05 Zavadilka 

15:08 Záhoří 

15:10 Mstětice 

 15:15 Zderadice, náves 

15:20 Maršovice - příjezd 

15:22 Maršovice - odjezd 

15:25 Zderadice, rozcestí 

15:27 Mstětice 

15:30 Záhoří 

15:32 Zavadilka 

15:35 Neveklov - příjezd 

16:40 Neveklov - odjezd 

16:45 Zavadilka 

16:47 Záhoří 

16:50 Mstětice 

16:55 Zderadice, náves 

17:00 Maršovice - příjezd 

17:02 Maršovice - odjezd 

17:05 Zderadice, rozcestí 

17:07 Mstětice 

17:10 Záhoří 

17:12 Zavadilka 

17:15 Neveklov - příjezd 
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Další vlna malování do Galerie Plot 
 

V sobotu 6. 4. proběhla v základní škole další vlna malování do Galerie 

Plot. Přihlásit se mohl kdokoli, kdo rád maluje a tvoří. A opravdu tu tvoři-

li jak malí tak i velcí. Během 2 turnusů – dopoledního a odpoledního – 

vznikla krásná díla, která již brzy ozdobí průchod z ulice Táborské 

ke zdravotnímu středisku. Doufáme, že udělají radost vám všem, kteří 

chodíte okolo. Poděkování za pomoc při realizaci akce patří: Františku 

Vránovi, Základní škole Jana Kubelíka, Neveklov a Městu Neveklov.         

 Andrea Pitelková 

Fotografie: Andrea Pitelková 

Velikonoční jarmark oživil náměstí v Neveklově 
 

Již 8. ročník (hurá!) velikonočního jarmarku zpestřil Bílou sobotu 

v Neveklově. Letos bylo o něco více stánků, k již tradičním pomlázkám, 

mazancům, velikonočním a jarním dekoracím, přibyly stánky s uzeninami 

a květinami.  Zatím co rodiče nakupovali, děti si mohly krátit čas v některé 

z dílniček – vyráběly se tu nejrůznější dekorace či zdobily perníčky.  

Soutěž o nejhezčí vajíčko byla slabě obsazena – měli jsme pouze 5 vajíček 

v dospělé kategorii a 4 vajíčka v dětské. V kategorii osadní vajíčka se pak 

účastnila jen 1 osada – Spolí, která si tak odnesla dárkový balíček. Vítězem 

se staly v kategorii dospělí paní Dáša Pitelková s vajíčkem děrovaným, 

tzv. madeirou, v dětské kategorii pak Monika Pavlasová s vajíčkem – za-

jíčkem. Děkujeme všem účastníkům. Novinkou také bylo vystoupení 

kroužku lidových tanců pod vedením Kačky Roušavé. Dětem se moc po-

vedlo. Děkujeme. Velké poděkování pak patří panu Bohouši Strakovi 

za darování originálního vajíčka z Rumuska z oblasti Bukovina, kde žijí 

potomci Čechů. Toto ceněné vajíčko bylo (a příští rok znovu bude) 

k vidění v našem stánku. 

Za spolek Nevenia Andrea Pitelková 
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Nové turistické rozcestníky  
 

V naší republice je velmi rozšířená turistika a já jsem nadšeným turistou a rád cestuji. 

Připadlo mi tedy vhodné něčím přispět k tomuto českému trendu a rozhodl jsem se alespoň v okolí mého 

bydliště vybudovat několik rozcestníků a v obci nainstalovat mapu regionu. Jeden rozcestník najdete 

u silnice nad obcí Stranný, druhý přímo v Nouzi i s mapou a lavičkou a třetí na cestě z Nouze do Bělice. 

Možná se tímto trochu zlepší informovanost a orientace turistů. Bylo to docela pracné, ale hodně mi po-

mohlo, že na tuto moji snahu přispělo několik sponzorů, a to Pila Netluky, Posázaví o. p. s. a Lom Bělice.  

Doufám, že vše bude sloužit dobré věci.  

Drahomír Surynek, Nouze  

                Fotografie: Drahomír Surynek 

Po delší pauze s námi opět můžete vyrazit na pochod 
 

Třetí ročník pochodu Za Kapkou štěstí je tu! Po delší pauze ve středu 8. května 2019 

opět vyrazíme směr studánka V Koutech k soše Kapky štěstí. Vybrat si budete moci 

ze 3 tras – 8 km (přes Hůrku Kapinos a Záhoří), 12 km (přes Hůrku Kapinos, Brdečný, 

Zderadice) či 2 km „kočárková trasa“, která vede přímo po silnici ke studánce. Start je 

mezi 9 a 10 hodinou ranní na náměstí Jana Heřmana v Neveklově, startovné dobrovolné. 

V cíli, kam byste měli dorazit do 14:30, dostanete pamětní list a bude možnost opéct si 

vlastní špekáčky. Tak si přijďte užít pobyt v přírodě! 

Pozn.: děti do 15 let musí jít v doprovodu dospělé osoby 

                                                                        Za OS Nevenia Tomáš Kouklík 

TURISTIKA 

 

0. ročník Úklidu - hotovo!          
 

Kdy: 6. 4. 2019 proběhl avizovaný úklid 

Kde: v okolí zastávky Doloplazy, kolem rybníka Mnichovec a komunikace k zastávce Zaječí 

Kdo: úklidu se zúčastnilo 9 osob , z toho 3 děti 

Kolik: 25  pytlů odpadu, převážně plastů, plechovek a skla 

Všem zúčastněným děkujeme. Akci příští rok zopakujeme.                                                    Spolek Nevenia 
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Tip na pěší výlet 
 

Kolem obce Nouze vede červená a modrá turistická značka, obě jsou použity na nových rozcestnících. Po-

kud se do míst budete chtít vypravit, můžete si udělat hezký jarní pěší výlet. Ideální je vydat  se za sluneč-

ného počasí, nezapomeňte si s sebou vzít vydanou svačinu, protože cestou nenarazíte na restaurace, ale uži-

jete si  klidnou procházku v přírodě s krásnými výhledy do krajiny Neveklovska a Středního Povltaví.  
 

Z Neveklova se vydáte po červené turistické značce tloskovským zámeckým parkem, vystoupáte třešňovou 

alejí na kopec Měsíček a pokračujete vlevo kolem záhadného stromu Dubáku, který se pyšní vlastní hlavou. 

Pak už cesta vede po rovině lesem, z něhož na chvíli vybočí a vedle vás vlevo se bude vypínat Provodná 

hora. Půjdete dále lesní cestou stále po červené, až přijdete na rozcestí Pod Hájkem. Tam se napojíte 

na modrou turistickou značku, po níž půjdete doprava (směrem na Netluky) přes les do Nouze, kde je odpo-

čívadlo, mapa a rozcestník – dílo pana Surynka.  

Pokračujete dále po modré a za chvílí míjíte další rozcestník, u kterého odbočíte vpravo a míříte na rozcestí 

Řezáky. Tam odbočíte z modré značky doleva do Bělice, kam dojdete po místní komunikaci. Již zdálky 

vidíte vesničku s dominantou kostela sv. Máří Magdalény, který je poprvé zmiňovaný v písemných prame-

nech roku 1352. Byl postaven v gotickém stylu, později byl v 18. století barokně upraven. Ves je zmiňová-

na již v roce 1310, do husitských válek byla v držení benediktinského kláštera na Ostrově u Davle. V Bělici 

za hasičskou zbrojnicí zahnete vpravo, pak se dáte vlevo a klikatou cestou z kopečka dojdete na konec vsi. 

Pokračujete úvozovou cestou do kopečka, na jehož vršku se vám naskytne nádherný výhled do širokého 

okolí. Za sebou máte Bělici, vpravo vidíte Vysoký Újezd s kostelem Narození Panny Marie a před vámi 

v dáli se tyčí vrch Besedná s Drtinovou rozhlednou. Můžete se i posadit a občerstvit na odpočívadle 

pod starými lipami. Pak pokračujete po rovince polní cestou k silnici, kterou přejdete a jste v Blažimi.  

Tam začíná žlutá turistická značka, po které přijdete na blažimskou náves, kde stojí hezká kapličkou 

se zvoničkou a slunečními hodinami z roku 1824. Jdete dále po žluté, před sebou vidíte rozhlednu na vrchu 

Drahoušek u Osečan. Z kopečka sejdete mezi lukami, vpravo se pak v dáli objeví Veselý vrch u Mokrska 

s rozhlednou. Vejdete do lesa a kolem chat přijdete na rozcestí Kolánka. Tam se přidá k žluté značce 

i červená a po obou souběžně vystoupáte lesem na rozcestí Bakos. Pak už půjdete jen po červené a po chví-

li se před vámi otevře mýtina s kapličkou z přelomu 18. a 19. stol. a domky v Podchlumí. Vedla tudy kdysi 

„plavecká cesta“, která sloužila vltavským vorařům při zpáteční cestě do Prahy, podle jiných pramenů je 

vznik úvozové cesty předpokládán již v pozdně laténském období. 

Další vaše putování povede delší dobu lesními stezkami až do Stranného, stále se držíte červené turistické 

značky. Projdete obcí Stranný a pokračujete po červené vlevo kousek po silnici, kterou přejdete ke kapličce 

(boží muka z pol. 19. stol), vedle níž stojí poslední nový rozcestník s odpočívadlem, který vám ukáže cestu 

přes kopec Měsiček a kolem zámku Tloskov zpět do Neveklova. Celá trasa je dlouhá cca 20 km. 
 

Kdo si chce na konci cestu zkrátit a bude mu stačit 15 km, může nastoupit ve Stranném na autobus linky 

455 nebo na zastávce Stranný, rozcestí na autobus linky 454 a svézt se do Neveklova.   

Další kratší varianta může být dlouhá cca 12 km, když se dopravíte autobusem nebo autem do Stranného. 

Dojdete ke kapličce s rozcestníkem u silnice nad Stranným, vydáte se směrem Nouze a popsanou trasu 

ukončíte opět ve Stranném, kde máte auto nebo se odtud svezete autobusem. 
 

Blanka Kopková, informační centrum 
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SPORT 

 

 

Nové workoutové hřiště v parku 
 

Pravidelný návštěvník neveklovského parku si jistě všiml, že v místech po bývalých kabinách vyrostlo nové 

hřiště. Vyrostlo díky poptávce mladých lidí. Jedná se o workoutové hřiště, kde každý k posilování využívá 

svou váhu. Co je to vlastně workout? Jde o spojení gymnastiky, rychlosti a silového tréninku, kde hlavním 

cílem je rozvíjení fyzické kondice. Toto hřiště bylo zároveň doplněno o 2 fitness stroje. Využívat ho mohou 

jak sportovní oddíly, tak třeba i běžci k protažení těla či každý, kdo chce cvičit na čerstvém vzduchu. Dou-

fejme, že hřiště bude dlouho sloužit. 

Za kulturní komisi Andrea Pitelková 

 

Pochod Praha - Prčice 
 

V sobotu 18. května se uskuteční již 54. ročník známého pochodu, jehož účastníci procházejí i Neveklo-

vem, kde je kontrolní stanoviště umístěné před infocentrem, které bude ten den otevřeno. Z Neveklova 

však není možno startovat, můžete vybírat s těchto tras, jednotný cíl je samozřejmě vždy v Prčici. 

70 km – Praha (metro Háje), Týnec nad Sázavou, Neveklov, Kosova hora 

50 km – Pikovice, Jablonná, Osečany, Kosova Hora  

49 km – Čerčany, Racek, Vrchotovy Janovice, Vojkov 

43 km – Benešov, Vrchotovy Janovice, Vojkov 

42 km – Týnec nad Sázavou, Neveklov, Kosova   

35 km – Bystřice, Vrchotovy Janovice, Vojkov   

35 km – Olbramovice,  Bučina, Přestavlky 

30 km – Sedlčany, Poušť sv. Marka, Skuhrov, Zadní Boudy  

23 km – Votice, U Lysé, Radíč (dětská trasa) 

Další trasy vedou z Tábora, Střezimíře, Mladé Vožice, Milevska či Petrovic u Sedlčan. Z Miličína je při-

pravena trasa pro vozíčkáře, také můžete vyrazit na kole z Prahy, Milevska a Tábora.  
 

Blanka  Kopková, informační centrum 

 

Neveklov opět 3 místa v republikovém  
finále ve sportovní gymnastice ASPV 
 

V sobotu 13. dubna se konalo v Dobříši krajské kolo 

ve sportovní gymnastice ASPV. Ve velké konkurenci se 

nám i letos v některých kategoriích podařilo obsadit 

přední místa. 
 

Kategorie:  

mladší žáci I  Kristián Svoboda, 4. místo (postup) 

mladší žákyně II  Aneta Rabiňáková, 13. místo 

   Denisa Boučková, 26. místo 

   Barbora Benešková, 27. místo 

starší žákyně III  Nella Salavcová, 4. místo (postup) 

   Magdaléna Chmelířová, 14. místo 

starší žákyně IV Rozárie Svobodová, 1. místo (postup) 

   Darina Šnajdrová, 9. místo  
 

Děkujeme všem závodníkům za reprezentaci školy 

a města.  Držíme palce Kristiánovi Svobodovi, Nelle 

Salavcové a Rozárii Svobodové, kteří se zúčastní celore-

publikového finále konaného 18.  - 19. května 2019 

v Doubí u Třeboně a budou bojovat jako jednotlivci 

i v družstvech Středočeského kraje. 
 

Trenérka Renata Mošničková 
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Tělovýchovná jednota Sokol Neveklov v roce 2018 
 

V pátek 5. dubna 2019 se v přísálí neveklovské sokolovny konala další valná hromada, která měla na pro-

gramu nejen zhodnocení uplynulého roku, ale také volbu nového výkonného výboru, neboť tomu stávající-

mu uplynulo tříleté funkční období.  
 

Na počátku valné hromady se vždy vzpomíná na členy našeho spolku, kteří v uplynulém roce zemřeli. Ten-

tokrát byla tato vzpomínka velmi živá, neboť pouhé dva dny před konáním valné hromady podlehl těžké 

nemoci aktivní a oblíbený člen naší jednoty Miroslav Šmejkal. Mirkovi bylo dáno na tomto světě pouhých 

63 let, ale všichni ho máme v živé paměti nejen jako vynikajícího sportovce, fotbalistu, hokejistu či tenistu, 

ale také jako obětavého správce sportovní haly u základní školy v Neveklově. Své úsilí nespojil jen s těmito 

aktivitami, ale byla také dlouholetým a užitečným členem městského zastupitelstva a jeho útvarů, zejména 

dlouhá léta předsedal komisi pro společenské záležitosti, vítal nové neveklovské občánky a také oddával. 

Bylo mi velkým potěšením s Mirkem po téměř tři volební období spolupracovat a neméně mi bylo ctí, 

že se v roce 2018 zhostil i čestného výkopu (spolu s panem Jiřím Povolným) při slavnostním zápasu 

(Vlašim vs. Jablonec nad Nisou) u příležitosti otevření nových fotbalových kabin v neveklovském parku.  
 

Ale zpět k činnosti naší tělovýchovné jednoty. Členská základna působí až monstrózním dojmem, neboť 

k 31. 12. 2018 evidujeme 335 členů v 7 oddílech. Vzhledem k tomu, že stále nebyla dokončena avizovaná 

revize členské základny, je tento počet sice statisticky správný, nicméně reálně zcela jistě zavádějící. 

I z těchto důvodů byla usnesením valné hromady revize členské základny stanovena jedním ze základních 

úkolů roku 2019.  

Výkonný výbor TJ Sokol Neveklov se v roce 2018 sešel na osmi řádných schůzích, přičemž předmětem 

jeho jednání bylo zejména další financování činnosti spolku a jeho oddílů.  

Financování zůstává stále zásadním problémem, jak ostatně vyplynulo i ze zprávy hospodáře Karla Rabiňá-

ka. Sokolovna není schopná vydělat dostatek finančních prostředků na svůj provoz, a proto zůstává hlavním 

zdrojem financování podpora Města Neveklov, nutno říct, že podpora velmi štědrá a nezištná. Čerpání do-

tačních příspěvků je komplikované nejen z důvodu administrativní náročnosti, ale zejména s ohledem 

na projektovou nepřipravenost, která jde ruku v ruce se stále komplikovanějšími registracemi 

v nejrůznějších registrech, informačních systémech a databázích. V současné době je nutné hovořit zejména 

o těchto záležitostech bohužel více než o sportovní a společenské činnosti Sokola. 

Snahou všech členů výboru bylo, aby sokolovna byla co nejvíce využívaná. Pokud odhlédneme od finanční 

stránky věci, je důležité, aby byla místem, kde to (jak praví klasik) žije. Jsem přesvědčen o tom, že se nám 

to daří, byť se najdou i mnozí, kteří se mnou nebudou zcela souhlasit, nicméně využití sokolovny je v tuto 

chvíli na maximální možné úrovni. Bez dalších organizačních (a tedy nutně i finančních) opatření není 

možné dále rozšiřovat aktivity kromě těch, které nevyžadují nic jiného než sál, v němž je teplo a světlo 

a k němuž samozřejmě patří nějaké zázemí. Pronájmy nejrůznějších prostor sokolovny jsou takřka výhrad-

ně pro soukromé akce, ale nebráníme se ani spolupráci s dalšími subjekty, zejména se spolky, kterým po-

skytujeme prostory v případě jejich zájmu vesměs za reciproční plnění, ať už je to Sbor dobrovolných hasi-

čů nebo studentský spolek Doors při Obchodní akademii Neveklov. 

Velkou akvizicí a počinem Města Neveklov bylo postavení nových kabin u hřiště v parku. Tento objekt byl 

Sokolu předán do užívání na jaře roku 2018 a v současné době je stále v řešení smlouva o pronájmu, která 

snad bude v nejbližší době uzavřená.  
 

Rád bych na tomto místě poděkoval zejména Městu Neveklov za neu-

tuchající finanční i morální podporu. Je ale nutno poděkovat i všem 

ostatním, kteří přiloží ruku k dílu, ale i těm, kteří konstruktivním způ-

sobem přispívají k činnosti neveklovského sokola. 
 

Na závěr je nutno zmínit se o volbách do nového výkonného výboru. 

Tato zpráva je ale velmi jednoduchá, neboť valná hromada potvrdila 

všechny členy současného výboru, který tedy bude v následujícím tří-

letém období pracovat ve složení Jaroslav Hauer, Luděk Laubacher, 

Irena Mašková, Martin Mládek, Renata Mošničková, Marie Plachá, 

Karel Rabiňák, Michal Sejk, Jana Váňová. Revizní komise byla nově 

zvolena ve složení David Novák, Lenka Pazderová, Karel Šebek. 

 

Za TJ Sokol Neveklov Mgr. Michal Sejk 
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  INZERCE 

 

             

                 svatby na míru  

                     restaurace – salonek  

            venkovní kryté prostory – zahrady                   

            tel. +420 734 255 855                          Heroutice 1  

             e-mail: svatbynafarme@email.cz                   257 56 Neveklov          

KOUPÍME NEBO PRONAJMEME 
POZEMKY 

Zemědělská společnost, zabývající se rostlinnou 

výrobou, hledá pozemky v okolí Neveklova 
FARMA NEVEKLOV s.r.o. 

tel.: 773 244 309 

e-mail: farma@farmaneveklov.cz 

Svatby na farmě 

 

Festival country, folk a bluegrass hudby 
 

HÁJEK 2019 13. 7. 2019 od 16 hod.   
 

LETNÍ PARKET MSTĚTICE U MARŠOVIC 
 
NEZMAŘI - DŘEVĚNÁ TRÁVA - ALIBABA - GIANT MOUNTAIN BAND - COUNTRY BÁL 
  

Vstupné 130 Kč, děti do 15 let zdarma 
 

Občerstvení zajištěno, program pro dospělé i děti - malování na obličej, tetování, hasiči, jízda  

na koních, vodní bomby, ohňostroj. Možnost přespání ve vlastních stanech. 
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Ráda bych všechny pozvala na facebookovou stránku  
Neveklov a okolí - inzerce, diskuze, kultura.  

Skupinu jsem založila asi před rokem, nyní má přibližně 600 členů  
a je plná inzerátů i nabídek na kulturní akce.                                                  

                                        Denisa Jarušková 
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